
 

 

  MUISTIO   

  2.11.2023     

1   Asukkaiden infotilaisuus  

Aika: Torstaina 2.11.2023, klo 17.00-18.00 

Paikka: Sunan koulun ruokala 

Kutsuna: Sunan koulun oppilaiden huoltajat ja muut kuntalaiset – 21 paikalla ja 51 (klo 

17.10) etäyhteydellä 

Tiedoksi: Espoon nuorisovaltuuston jäsenet, kasvun ja oppimisen lautakunnan 

jäsenet, Sunan koulun huoltajat, Sunan koulun henkilöstö, Sunan koulun 

johtokunta, Sunan oppilaat 

Läsnä: Sunan koulun oppilaiden huoltajia, kehityspäällikkö Asko Lippo, 

koulutussuunnittelija Jenny Webb 

 

TILAISUUDEN AVAUS 

Kehityspäällikkö Asko Lippo avasi tilaisuuden ja toivotti kaikki tervetulleiksi. 

TAUSTA 

Alun perin harkittiin vaihtoehtoa, että Sunan koulua korjattaisiin vaiheittain niin, 

että osa oppilaista voisi jatkaa koulussa korjauksen aikana. Liikenne koulun 

ympärillä kuitenkin teki tämän vaihtoehdon kannattamattomaksi - vaarana olisi 

turvaton koulupiha. Etu väistössä on, että korjauksen aikataulu on nopeampi 

Sunan koulu peruskorjataan ja laajennetaan. Sunan koulu on tarkoitus 

laajentaa rakennusoikeiden puitteissa kolmisarjaiseksi alakouluksi, jossa 

hankkeen jälkeen toimii 18 perusopetusryhmän lisäksi 3 erityisopetuksen 

luokkamuotoista pienryhmää. 

Hankesuunnitelmassa esitetään Sunan koulun väistöajaksi kahden vuoden 

ajanjaksoa, joka alkaa syksyllä 2024 ja kestää kesään 2026. Koulujen 

toiminnan kannalta muuttojen sijoittaminen kesään on toimiva ratkaisu, jolla 

minimoidaan muutosta ja uuden rakennuksen käyttöönotosta aiheutuva häiriö. 

Väistösuunnitelma tuodaan Kasvun ja oppimisen lautakunnan päätettäväksi 

viimeistään puoli vuotta ennen väistön alkamista. 

Kasvun ja oppimisen lautakunta on lausunut 29.3.2023 Sunan koulun 

peruskorjauksen ja laajennuksen hankesuunnitelmasta. 

Valmistelussa oleva päätösehdotus 



Valmistelussa olevassa päätösehdotuksessa ehdotetaan, että Sunan koulu 

väistää sekä Kivimiehen kouluun että Laajalahden kouluun. Ehdotuksessa 

huomioidaan Kivimiehen koulun tilatarpeet, Laajalahden koulun tilatarpeet ja 

Sunan koulun tilatarpeet. Väistö kahteen pisteeseen mahdollistaa Sunan 

koulun pedagogisen toiminnallisuuden, yhteisöllisyyden rakentumisen ja 

häiriöttömän toiminnan turvaamisen. Ehdotuksessa huomioidaan sekä 

oppilaiden että henkilöstön hyvinvointi tilojen riittävyyden ja joustavien 

opetusjärjestelyiden lähtökohdista. 

 

KYSYMYKSET JA ASIASSA ESITETYT NÄKEMYKSET 

Kirjattiin kysymykset (K) ja Asko Lipon vastaukset (V) sekä tilaisuudessa 

esitetyt näkemykset ja kommentit (Ko). 

K: Onko jo ehdotusta, että että miten luokat jakautuvat näihin kahteen kouluun? V(JW): 

Tästä on puhetta pian luokkien lukumäärän osalta. Se, mitkä luokat menisivät minnekin, on 

kouluyhteisön päätös eikä se ole ihan vielä ajankohtainen  

K: Miten hitossa muksut tonne kulkee? V (JW): Tästä puhutaan myöhemmin. 

K: Otetaanko tähän uusia luokkia (1. luokkalaisia)? V(AL): Kyllä, puhuimme vain luokka-

asteiden lukumääristä.   

Lippo täydentää: pohdimme vaihtoehtoja siitä, minne ykkösluokkalaisten olisi paras mennä - 

ehdotamme, että 1.-2. luokkalaiset olisivat nimenomaan siellä, missä suurinosa muuta 

koulua on - eli Kivimiehessä. Mahdollisesti 5.-6. luokkalaiset menisivät siksi Laajalahteen, 

mutta kouluyhteisö päättää asiasta itse. 

K: Oletteko miettineet, missä alkuopetuksen iltapäiväryhmät olisivat? V(AL): Asia tulee 

myöhemmin päätettäväksi lautakunnan päätöksen jälkeen.   

K: Tuleeko vaihtoehto 2. tilausbussikuljetus? V (AL): Kyllä tulee. 

K: Huomioidaanko tässä, että oppilas saa olla kaksi vuotta samassa paikassa väistössä? V: 

Kiitos, nimenomaan noin - mikä on eheintä ja miten varmistetaan perusopetuksessa 

aloittavien lasten sujuvan koulupolun. 

K: Sisältyvätkö bussikuljetukset myös iltapäiväkerholle? V: Kyllä, tämä mietitään. 

K: Pysähtyykö tilausbussi vain Sunan koululle? V: Voi olla muutama pysäkki oppilaille, mutta 

oppilaiden turvallisuus huomioiden. 

K: Miten varmistetaan pienryhmien toimivuus ja erityislasten tuen saaminen? V: Kuten asia 

on tähänkin asti järjestynyt Sunan koulussa. Opiskeluhuollon henkilöstö on saatavilla 

molemmissa rakennuksissa. 

 

K: Eikö väistöparakit olleet mahdollisia johonkin Sunan koulun lähelle, niin kuin Tuomarilan 

koululaisilla oli pari vuotta sitten? V: Lähtökohta on ollut hakea kaupungin jo vuokraamat tilat. 

Kun Tiistilän koulu ja Kilon koulu poistuvat väistötiloista, siellä on Sunan koululle valmiit tilat. 



 

K: Miten matka-ajat huomioidaan koulupäivien pituudessa? V: Matka-ajat eivät ole kouluaikaa, 

ne ovat kouluajan päälle. 

 

Ko: Jo nyt voitte laittaa ajatuksia lausuntoon johtokunnalle: maija.ahotupa@iki.fi. 

 

K: Onko Latokaski jäänyt kokonaan pois? V: Latokaski on ollut pois koulukäytöstä. Se 

edellyttäisi uudelleen vuokraamista. Kaupunki maksaa Kivimiehestä ja Laajalahdesta vuokraa 

jo valmiiksi joka tapauksessa. Hösmärinpuiston koulu on myös pois käytöstä. 

 

K: Onko aikaisemmissa vastaavissa tilanteissa lautakunta päättänyt ehdotuksen vastaisesti? 

V: Lautakunta päättää itsenäisesti. Harvinaista, mutta sitä tapahtuu. Joskus lautakunta jättää 

asian harkittavaksi pöydälle seuraavaan kokoukseen. 

 

K: Onko mahdollista tehdä lautakunnan päätöksestä valitus? V: Kyllä. K: Minne valitetaan? V: 

Voitte vaikuttaa siihen, kuinka koulun johtokunta vaikuttaa, henkilökunta omassa 

lausunnossaan, oppilaat oppilaskunnan kautta. Lautakunnan päätöksissä aina lukee, minne 

voi valittaa ja kuinka. 

 

K: Minne 5.-6. luokkalainen hakee yläkouluun? V: Ensisijassa Sunan lähikouluun. Toki voitte 

miettiä kouluja, joilla on muita painotuksia. 

 

K: Hösmärinpuiston koulun remonttia ei voi lykätä parilla vuodella? V: Valitettavasti siitä on jo 

tehty päätökset. Rakennus on jo varhaiskasvatuksen hallinnassa.  

 

K: Missä vaiheessa oppilaille puhutaan väistöstä (kysymys rehtorille)? V (rehtori): Hyvä 

kysymys. Johtokunnan kokous on maanantaina. Rehtori kertoo johtokunnan puheenjohtajan 

yhteystiedot wilmassa, jotta huoltajat voivat laittaa kommentteja johtokunnan 

puheenjohtajalle. Rehtori halusi, että huoltajat tietävät ensin. Maanantaina on aamunavaus 

oppilaille, jolloin heille asiasta kerrotaan. Keskiviikkona on oppilasparlamentin kokous. 

Maanantain aamunavauksessa esitellään Laajalahden ja Kivimiehen koulun tiloja videolta. 

Oppilaita myös muistutetaan siitä, että kullakin luokalla on jäsen oppilasparlamentissa. 

 

K: Koululla pidetyssä lukuvuoden avauksessa rehtori kertoi että matka-aikaa otetaan 

huomioon osittain koulupäivän pituudessa. Eli osa matka-ajasta olisi koulupäivää ja osa ei. 

Oliko tämä virheellistä tietoa? V (rehtori vastaa): Rehtori oli väärässä. 

 

K: Eikö pienille 1-2 luokkalaisille olisi onnistunut väistö entisen Hösmärinpuiston koulun 

tiloihin? Selvitettiinkö tätä? V: Selvitettiin, eivät ole enää koulun tiloja vaan 

varhaiskasvatuksen tilat. 

 

K: Miksi Kirstin koulun väistötilat purettiin, kun tiedettiin Sunan koulun väistötarve? V: En osaa 

vastata, selvitetään. 

 

K: Onko Nauriskasken koulun tilaa selvitetty? V: Se on täyttymässä. 

 

Ko: Huoltaja pitää epäoikeudenmukaisena tilanteena, että Sunan koulu joutuu väistämään 

niin kauas. 



 

K: Entä Kutojantien ja Rehtorintien tilat? V: Kutojantie (yläkoululle tarkoitettu) ja Rehtorintie 

(Storängenin koulu ja päiväkoti) ovat pois harkinnasta. 

 

K: Lasten koulupäivien pituutta lisätään vain siksi, että kaupunki haluaa säästää esim. 

parakkikoulun rakentamisessa? Keskuspuiston vieressä iso pallokenttä tyhjänä. V: Nykyään 

yhä enemmän pitää miettiä, mihin koulujen resursseja käytetään - tiloihin vai 

opetushenkilökuntaan. Kaikkeen ei valitettavasti ole rahaa. 

Ko: Hösmärinpuiston koulun mahdollisuutta kannattaa vielä miettiä pienimmille. Päiväkodissa 

tuntuu nytkin olevan vaikeuksia saada henkilökuntaa. Puhumattakaan siitä, että avattaisiin 

vielä lisää ryhmiä. 

K: Ottaahan johtokunta huomioon myös kaikki tässä tilaisuudessa esitetyt huomiot ja toiveet? 

V: Kyllä, tilaisuudesta tehdään julkinen muistio. 

 

K: Missä Kirstin koulun parakit ovat käytössä? V: Selvitetään. Myöskin, Tuomarilan kouluun 

väisti Kirstin koulusta (koulu oli silloin pienempi) noin 100 oppilasta, Sunan koulussa oppilaita 

on yli 200. 

K: Ja aikaisemmin sanottiin, että mahdolliset bussikuljetukset eivät pidennä lasten 

koulupäiviä. Kuinka paljon lisäystä tulee päivien pituuteen matkoista? V: Rehtorin arvio on 

puoli tuntia pituutta kumpaankin päähän. Asko Lippo: Koulupäivän alkua voidaan mukauttaa. 

Eikä bussien lähtöaikoja ole vielä päätetty. 

K: Bembölen koulu? V: Selvitetään. Huoltajan lisäys: koulu on lopetettu. 

K: Kaitaan koulu? V: Sinne ei mahdu, Finnoon alueen rakentaminen jatkuu. 

K: Niittykummun koulu (vaikka kaukana)? V: Se on käyty läpi, tila on konsernihallituksen 

käytössä. 

Ko: An hour by public transport, though! V: It was an example - students would be taken from 

Suna to Kivimies/Laajalahti by charter bus. This would take less time. 

K: Olisiko ollut järkevämpää ensin varmistaa toimiva väistötila ja sen perusteella päättää 

remontin ajankohta? V: On tarpeen kunnostaa rakennus ja tehdä peruskorjaus 

K: Entä Opinmäki Suurpellossa? V: Alueen tilakapasiteetti on kaupungin kriittisin, kaikki 

koulut ovat täynnä. 

 

Ko: 1h päivässä lisää koulupäivään on todella paljon varsinkin 1-2 luokkalaisille. V: Tämä on 

totta. Asia on huomioitava. K: Missä se huomioidaan? V: Mitä tapahtuu koulupäivän aikana, 

kuinka päivä alkaa, jatkuu ja päättyy. Tämä on osa Sunan koulun pedagogiikkaa ja 

toimintakulttuuria, johon meillä (Suomenkielisen opetuksen kehityspalvelut) on täysi 

luottamus. 

 

Ko. Mikä on Espoon johdon ja virkamiesten kyky ennakoida asioita? Kun Hösmärinpuiston 

koulu suljettiin, Kirstin väistö purettiin. V: Kiitos kommentista. Peruskysymys on 

varhaiskasvatuksen tarve alueella. 

 

Ko. Tulee mieleen tarina hölmöläisistä ja peitosta. 



 

Ko (Jenny Webb): Tärkeintä on huomata, että vanhempia kiinnostaa koulun väistö - kertoo 

koulun hengestä.  

 

K: Työväenopisto on tyhjillään, onko sitä huomioitu? V: Selvitetään. 

 

Ko: I-tie, kehä I ja Otaniemi on kyllä noihin aikoihin Espoon ruuhkaisimpia. Nopeammin 

pääsee perille, kun kävelee... 

Ko. Tuo matka-aika ei voi pitää paikkaansa. 

 

Ko: Tuntuu kyllä todella kohtuuttomalta, että pienet lapset joutuvat pidentämään arkipäiviään 

koulun osalta vähintäänkin 1,5 tunnin verran (busseihin nouseminen ja niistä poistuminenkin 

vie oman aikansa samoin kuin myöhässä olevien odottelu). 

 

K: Milloin huoltajat saavat tietää päätöksestä? V: 22.11. jälkeen päätös tulee Espoo sivuille 

uutisena. Voimme sopia, että to 23.11. Tulee wilma viesti huoltajille. 

 

K: Milloin on seuraava Kasvun ja oppimisen lautakunnan kokous? V: 13.12. Sitä seuraava 

tammikuussa. 

 

K: Even with charter this seems excessively far compared to what was originally mentioned: 

Tuomarilla V: Yes. We explained that current estimates for upcoming 1st graders show that 

there is no space in Tuomarila. 

 

Ko. Toistan vielä, että koko Kirstin koulu oli niissä parakeissa ennen Tuomarilaa. Kirstin 

koulussa on reilusti enemmän oppilaita kuin Sunassa. Siinä välissä vaan purettiin puolet 

parakeista.   

 

Ko. Jännä että tässä on ollut 2-3 vuotta aikaa reagoida tilantarpeeseen, olisi ollut aikaa vaikka 

rakentaa uusi koulu. 

 

K: Samaa mietin? Kuka näistä päättää? Tuntuu aivan järjettömältä V: Lautakunta päättää. 

 

K: Miksei ole kartoitettu muita kuin opetuskäytössä olevia tiloja? V: Tarkastellaan. 

 

K: Onhan niin,että mikään luokka-aste ei joudu muuttamaan väistön aikana? V: Ei voida 

luvata. Pitää huomioida myös alueelliset pienryhmät. 

 

Ko: Ehtii koulupäivä loppua ennemmin (kun hakee lapsen suoraan väistökoululta). V(rehtori): 

Toki, järjestetty tilausbussi ei ole velvoittava.  

 

K: Mistä koulubussi tulee hakemaan oppilaita? V: Rehtori vastaa, että ei voi olla Solisevantie, 

joka on todella ahdas. Asia on mietinnässä. 

Ko (rehtori): Huoltaja informoi koulua, jos itse tuo oppilaan väistökoululle. Huoltaja vastaa 

koulumatkasta. Bussi lähtee pihasta, kun aikataulun mukaan lähtee, oppilaita ei odoteta. 

Oppilaan ajanhallintataito on kehitettävä taito. 



  

Ko. Sairastunut lapsi pitäisi kyllä yhtälailla toimittaa lähtöpisteeseen! Eli sitten jos lapsi 

vatsataudissa, niin odottaa eristettynä jossain koulupäivän loppuun ja tulee muiden kanssa 

samalla bussikyydillä kotiin (tartuttaen muut), jos vanhemmilla ei mahdollisuutta hakea 

väistötiloista?? Eihän tämä voi pitää paikkaansa?! 

 

K: Kaitaan koulu ei ole ajallisesti sen kauempana kuin Laajalahti tai Otaniemi. Olisiko sinne 

mahtunut kaikki oppilaat? V: Tila on jo käytössä. 

 

Ko. Autottomana meneekin toista tuntia hakea lapsi koulusta, tarkoitan sairastumista. 

 

TILAISUUDEN PÄÄTTÄMINEN 

Kehityspäällikkö kiitti tilaisuuteen osallistuneita ja päätti kokouksen klo 18.16. 

Muistion vakuudeksi, 

Koulutussuunnittelija Jenny Webb 
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